
Zápis ze zasedání UR FAMU dne 18. 5. 2021 

Veřejné online zasedání – habilitační přednášky Mgr. Tomáš Kepka a Mgr. Tereza 

Brdečková 

Místo konání: online 

 

On-line: PhDr. Andrea Slováková, Ph.D., MBA (děkanka) - předsedkyně UR, JUDr. Ivan 

David, MgA. Václav Kadrnka, Mgr. Tereza Hadravová Ph.D., Prof. PhDr. Jiří Voráč, Ph.D., 

doc. Mgr. art. Mária Ridzoňová Ferenčuhová, Doc. MgA. Filip Cenek, MgA. Maria 

Procházková, Ph.D., Jiří Soukup, Doc. MgA. Hynek Alt 

 

Omluveni: Mgr. Karel Och, Prof. Miroslav Petříček, Dr., Martin Štrba 

 

Hosté online (přítomni při projednávání relevantního bodu): Mgr. Tomáš Kepka, Prof. 

Jaroslav Brabec, Mgr. Tereza Brdečková, Prof. Lubor Dohnal, Mgr. Petr Vlček, doc. MgA. 

Martin Mareček  

 

 

Veřejné zasedání – habilitační přednáška Mgr. Tomáše Kepky 

Děkanka zahájila veřejné zasedání UR a přivítala členy UR a publikum, které přednášku 

sledovalo online. Děkanka také představila a přivítala tři nové členy UR, kterými jsou 

MgA. Maria Procházková, Ph.D., Jiří Soukup a Doc. MgA. Hynek Alt.  

Dále pak děkanka představila program dnešní UR. 

 

Děkanka přivítala Mgr. Tomáše Kepku a stručně ho představila. Následně přistoupil Mgr. 

Tomáš Kepka k přednesení habilitační přednášky s názvem "Sdělení a kreativita ve 

vztahu k novým technologiím v audiovizuální tvorbě a její výuce". Existuje videozáznam 

přednášky a přednáška samotná bude umístěna na stránky FAMU.  

 

Děkanka UR seznámila se základními informacemi habilitačního řízení Mgr. Kepky.  

Habilitační řízení Mgr. Kepky bylo zahájeno dne 18. 2. 2019. 

Děkanka dále uvedla, že komise k habilitačnímu řízení Mgr. Kepky byla stanovena UR dne 

18. 2. 2019  ve složení:  

předseda: prof. Jaroslav Brabec, členové: doc. David Kořínek, Mgr. Martin Mazanec, Mgr. 

Marika Kupková, doc. Mgr. Jiří Černický, akad. mal.  

Oponentské posudky vypracovali Doc. MgA. Jan Motal, Ph.D., Doc. Mgr. David Kořínek a 

Mgr. Dita Malečková, všechny tři oponentské posudky byly záporné.  

 

Předseda habilitační komise Prof. Brabec byl děkankou vyzván, aby přečetl stanovisko 

habilitační komise.  

Habilitační komise se na svém jednání sešla dne 9. 3. 2020 v počtu pěti přítomných a 

zevrubně posoudila dosavadní umělecké tvorbu, pedagogickou praxi uchazeče a 

seznámila se s oponentskými posudky (všechny tři byly záporné), po prostudování všech 

příslušných materiálů přistoupila k tajnému hlasování o návrhu Mgr. Tomáše Kepky 

docentem s následujícím výsledkem:  

Počet hlasujících členů komise: 5 

Počet kladných hlasů: 0 

Počet záporných hlasů: 4 

Zdržel se: 1 

Habilitační komise v souladu s § 72 Zákona o vysokých školách v platném znění 

nedoporučila Umělecké radě FAMU jmenování Mgr. Tomáše Kepky docentem.  

 

Poté následovaly dotazy na přednášejícího z řad UR a veřejnosti.   

 

Děkanka se ptala, jak tehdy probíhala výuka v rámci ateliéru, jak byli studenti vedeni? 

Mgr. Kepka zevrubně popsal práci v dílně a práci se studenty, vedl studenty od námětu 

k realizační poradě, technologie.  



Mgr. Kadrnku zajímá, jak habilitant vnímá myšlení o audiovizi, zda stále platí určité 

pravidla z antiky, dramaturgická stavba?  

Mgr. Kepka rád by toto téma rozebral dopodrobna, ale není tolik času. Nicméně pravidla 

starého Řecka stále platí.  

 

Mgr. Kepka na konci diskuze všem poděkoval, ještě se krátce vyjádřil k oponentským 

posudkům, má dojem, že oponenti nepochopili cíl habilitační práce a přednášky.  

 

 

Veřejné zasedání – habilitační přednáška Mgr. Tereza Brdečková 

 

Děkanka přivítala Mgr. Terezu Brdečkovou a stručně ji představila. 

 

Děkanka UR seznámila se základními informacemi habilitačního řízení Mgr. Brdečkové.  

Habilitační řízení Mgr. Brdečkové bylo zahájeno dne 21. 10. 2019. 

Děkanka dále uvedla, že komise k habilitačnímu řízení Mgr. Brdečkové byla stanovena UR 

dne 20. 1. 2020 ve složení:  

předseda: prof. Lubor Dohnal, členové: MgA. Vilém Hakl Ph.D., Ing. Zuzana Kopečková, 

doc. PhDr. Stanislava Přádná, doc. MgA. Marek Vajchr.  

Oponentské posudky vypracovali MgA. Tereza Czesany Dvořáková Ph.D., MgA. PhDr. Jan 

Lukeš, Prof. Mgr. Martin Šulík ArtD., všechny tři oponentské posudky byly kladné.  

 

Prof. Dohnal byl děkankou vyzván, aby přečetl stanovisko habilitační komise.  

Habilitační komise se na svém jednání sešla dne 4. 5. 2021 v počtu pěti přítomných a 

zevrubně posoudila dosavadní umělecké tvorbu, pedagogickou praxi uchazeče a 

seznámila se s oponentskými posudky (všechny tři byly kladné), po prostudování všech 

příslušných materiálů přistoupila k tajnému hlasování o návrhu Mgr. Terezy Brdečkové 

docentkou s následujícím výsledkem:  

Počet hlasujících členů komise: 5 

Počet kladných hlasů: 5 

Počet záporných hlasů: 0 

Zdržel se: 0 

Habilitační komise v souladu s § 72 Zákona o vysokých školách v platném znění 

doporučila Umělecké radě FAMU jmenování Mgr. Terezu Brdečkovou docentkou.  

 

Následně přistoupila Mgr. Brdečková k přednesení habilitační přednášky s názvem "Srdce 

příběhu (poznámky ke scenáristice pracující s historickými fakty)". Existuje videozáznam 

přednášky a přednáška samotná bude umístěna na stránky FAMU.  

 

Poté následovaly dotazy na přednášející z řad UR a veřejnosti.   

 

Prof. Voráč se ptá na spolupráci mezi autorem, scenáristou a dramaturgem. Jak se dá 

tato vazba popsat? 

Mgr. Brdečková odpovídá, že vazba je výrazně lepší, než se dovídá z médií. Pnutí nastává 

více v televizích než v tvorbě filmové. Vlastní tvorbu dává číst absolventům KSD, protože 

jsou dobří dramaturgové.  

 

Děkanka se ptá, jestli koncept Srdce příběhu je napojený na autora jako ústřední tvůrčí 

figuru?   

 

Mgr. Brdečková odpovídá, že autor je ve své tvorbě sám. Srdce příběhu vzniká ze sítě 

kontextů.  

 

Jiří Soukup se dotazuje na epizodu spolupráce s Adrianem Sarbou.  

 

Mgr. Brdečková  popsala spolupráci.  

 



Uzavřené zasedání UR FAMU 

Místo konání: online, zoom platforma, od 18:25 

 

Hlasování o habilitační přednášce Mgr. Tomáše Kepky. 

Děkanka konstatovala, že je přítomno 9 členů UR, tedy nadpoloviční většina, UR je proto 

usnášeníschopná a otevřela diskusi, ve které se vyjádřili přítomní členové UR. UR 

hodnotila přednášku jako nedostatečnou. Prospělo by utřídění tezí. Chybí struktura.  

Výsledek tajného hlasování:  

0 pro, 9 proti, 0 se zdržel.  

Závěr: UR FAMU nedoporučuje Mgr. Tomáše Kepku k jmenování docentem 

v akreditovaném oboru Filmové, televizní a fotografické umění a nová média.               

 

 

Hlasování o habilitační přednášce Mgr. Terezy Brdečkové. 

Děkanka konstatovala, že je přítomno 10 členů UR (připojil se také doc. Alt), tedy 

nadpoloviční většina, UR je proto usnášeníschopná a otevřela diskusi, ve které se 

vyjádřili přítomní členové UR. UR zaujala kladný postoj k dílu Mgr. Brdečkové.  

Samotná přednáška se opírala o vlastní tvůrčí zkušenosti Mgr. Brdečkové. Přednáška 

tvůrců může být reflexe jejich tvůrčí metody, jako to bylo u Mgr. Brdečkové. Mgr. 

Brdečková ve své přednášce přesně pojmenovala své myšlenkové a pracovní postupy.  

Výsledek tajného hlasování:  

9 pro, 0 proti, 0 se zdržel.  

Závěr: UR FAMU doporučuje Mgr. Terezu Brdečkovou k jmenování docentem 

v akreditovaném oboru Filmové, televizní a fotografické umění a nová média.          

 

Doc. MgA. Hynek Alt nehlasoval, protože nemohl vyslechnout kompletní přednášky.    

 

 

Žádost o změnu bakalářského studijního programu KDT 

Proděkan pro studijní záležitosti Mgr. Petr Vlček vysvětlil, že se nejedná o podstatnou 

změnu, ale o změnu podle čl. 10 bod 1) AŘ. Jelikož AMU zatím nemá stanovený přesný 

postup při změnách ve studijním programu a jedná se o povinné předměty, které mohou 

mít dopad na profil absolventa, je nutné, aby tyto změny projednala UR.  

Konkrétně se jedná o tři povinné předměty, které jsou vázané na realizační dílny a jsou 

to tedy předměty profilujícího základu.  

Doc. Mareček, který je garantem studijního programu KDT, vysvětlil tuto změnu. Změna 

vychází z toho, že studenti KDT poukazují na nedostatek kreditů za tvorbu děl.  Přidáním 

těchto nových předmětů do studijního plánu umožní lépe zhodnotit domácí práci studentů 

na přípravě a vývoji praktického cvičení a studenti budou více motivováni k veřejné 

prezentaci svého projektu. KDT tím chce rovněž přispět ke zlepšení spolupráce s 

ostatními katedrami. K tomu slouží také dosavadní „audit námětů KDT“ je veřejný a 

dochází ke spontánnímu vzniku štábů na základě výběru tématu filmu, nikoli jen za 

účelem pouhého splnění povinnosti.  

Doc. Cenek upozorňuje na rozsah hodin, karty vypadají identicky se stejným počtem 

hodin, ale jiné kreditové ohodnocení.  

Doc. Mareček děkuje za toto upozornění a postará se o nápravu.  

Doc. Mareček zodpověděl všechny dotazy ze strany UR.  

 

 

    

 

Příští zasedání UR bude 29. 6. 2021 v 16:00 hod, na programu je schvalování 

akreditačního spisu navazujícího magisterského programu Konzervování a restaurování 

fotografie a akreditačního spisu navazujícího magisterského programu Audiovizuální 

studia.  

 



Zapsala: Ž. Cagášková, tajemnice UR 

Schválila: A. Slováková, děkanka 


